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a Weg naaldbos,  welkom ‘stuifzandheide’. 
Op de Rovertsche Heide bij Esbeek wordt 
deze weken driftig gekapt en gerooid. Bra-
bants Landschap laat er 24 hectare dennen 
tegen de vlakte gaan en afvoeren.
Die kaalslag is bedoeld om een oorspron-
kelijk Kempisch heidelandschap terug te 

brengen. Het jonge naaldbos staat namelijk 
op een landduin. De ondergrond van deze 
zandrug is volgens het Brabants Land-
schap een goede basis voor de zeldzame  
stuifzandheide. Wil die zich kunnen ontwik-
kelen, dan moet de bodem eerst ook nog 
kaal worden gemaakt. Het bewuste stuk 

bos is relatief kort geleden aangeplant voor 
de productie van hout. Dat het nu (op mar-
kante bomen na) verdwijnt is volgens be-
heerder Wim de Jong, geen gemakkelijke 
keuze. ,,Omdat we bomen belangrijk vinden 
planten we in de regio op verschillende 
plekken loofbos aan, in totaal 34 hectare.”

Ingrijpende boskap om zeldzame stuifzandheide terug te brengen
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Beekse 
Bergen mag 
rekenen op 
20 miljoen
Goed voor de werkgelegenheid 
én het meerdaags toerisme in 
Brabant. Provinciale Staten (PS) 
willen Beekse Bergen graag een 
lening van 20 miljoen euro ver-
strekken voor uitbreiding van 
het Safari Resort bij het park.

Pim Dikkers
Hilvarenbeek

Libéma, de eigenaar van onder 
meer Beekse Bergen, vroeg zelf om 
een lening bij de provincie. Het eer-
ste deel van het uitbreidingsplan 
van het Safari Resort werd ook al 
met behulp van provinciaal geld ge-
bouwd. Het ging toen om twee 
savannes met wilde dieren met 
daaromheen 208 vakantiehuisjes. 
Daar was destijds, in 2016, een le-
ning van 41,5 miljoen euro mee ge-
moeid. 

Nu is het geld bedoeld voor de 
bouw van nog eens 120 overnach-
tingsplekken op de savanne; vijf-
tien appartementencomplexen met 
elk acht familiekamers. 

Coalitiepartijen VVD, CDA, D66 
en PvdA waren vrijdag tijdens een 
voorbereidende bijeenkomst in PS 
alvast enthousiast over de plannen. 
Zij zagen vooral kansen voor de 
werkgelegenheid en het (meer-
daags) toerisme in Brabant. ,,We 
kunnen instappen met heel weinig 
risico”, voegde Robert Janssen 
(VVD) er nog aan toe.

‘Kleffe verstandhouding’
De PVV was juist van mening dat 
Libéma ‘gewoon naar de bank kan 
gaan’. De oppositiepartij vond 
steun bij onder meer JA21. ,,Waarom 
moet de provincie als bank optre-
den? Dat is oneerlijk en verstoort de 
markt”, stelde Willem Rutjens. 

,,De overheid moet niet met al die 
verschillende petten op gaan zitten. 
Hoe doe je dat straks bij een ver-
gunningsverzoek van Beekse Ber-
gen, als je als provincie ook het ren-
dement van je lening terug wil 
zien?” Hij vond het maar ‘een kleffe 
onderlinge verstandhouding’. 

Gedeputeerde Stijn Smulders 
(PvdA) nam daar afstand van. ,,Dat 
is niet de manier hoe het hier 
werkt.”

Het geld moet deels uit het Lei-
sure Ontwikkel Fonds (LOF) ko-
men. Dit is opgericht om plannen 
te stimuleren (en financieren) die 
erop gericht zijn meer bezoekers 
van verder weg naar Brabant te 
‘lokken’, in de hoop dat ze er  langer 
blijven en meer besteden. 

PS moeten nog definitief een klap 
geven op de lening van 20 miljoen 
euro aan Beekse Bergen. Dat kan tij-
dens de eerstvolgende Statenverga-
dering op 4 februari. 

 c Nadruk ligt vooral op verkeer en natuurcompensatie

Nieuwbouwplannen ETZ 
leveren 121 bezwaren op

Hein Eikenaar
Tilburg

Het ETZ staat aan de vooravond 
van een enorme uitbreiding op 
zijn locatie aan de Hilvarenbeekse-
weg in Tilburg-Zuid. Die moet 
tussen 2040 en 2050 resulteren in 
een volledig nieuw ziekenhuis. In-
woners konden tot begin januari 
bezwaren – in dit stadium van de 
procedure ‘zienswijzen’ genoemd 
– indienen. De ingediende bezwa-
ren gaan onder meer over het ver-
keer. 

Op het gemeentehuis worden de 
121 reacties nu beoordeeld. Het ETZ 
wil zijn spoedzorg concentreren in 
locatie ETZ Elisabeth. Ook alle ver-
pleegafdelingen – waar patiënten 
overnachten – komen op deze plek, 

evenals een grote parkeergarage. 
De start van de bouw is iets ver-
traagd. Die stond gepland voor dit 
jaar, maar dat wordt 2023, in 2026 
moeten de nieuwe gebouwen in 
gebruik worden genomen.

Over de inhoud van de bezwa-
ren kan een gemeentewoordvoer-
der nog niets zeggen. ,,Afhankelijk 
van de inhoud nemen we met de 
indieners contact op.” De reacties 
zijn volgens hem vooral bedoeld 
om te horen wat mensen vinden. 
Ook geven ze mogelijk aanleiding 
het ontwerp voor het nieuwe zie-

kenhuis en omgeving bij te stellen.
Stichting Leijpark013, bewo-

nersplatform Leijparkweg en Co-
mité Handen af van het Leijpark 
hebben gezamenlijk een reactie 
ingediend. Die draait om twee 
punten: natuurcompensatie en 
verkeer. 

Door de uitbreiding verdwijnt 
een stukje natuur in het Leijpark, 
dat volgens het plan moet worden 
gecompenseerd. ,,Dat gebeurt niet  
in het Leijpark, maar aan de andere 
zijde van de Hilvarenbeekseweg”, 
zegt Leijpark013-voorzitter Sander 
Snels. 

De drie partijen willen dat die 
natuurcompensatie in of grenzend 
aan het park plaatsvindt. ,,Het 
Leijpark biedt een plek van rust en 
recreatie voor alle bewoners van 
Tilburg en zou derhalve juist gro-
ter gemaakt moeten worden, ge-
zien de groei van het aantal inwo-
ners”, stellen ze. ,,De plek waar ge-
compenseerd wordt, is geen plek 
waar de bewoners recreëren.”

Ze doen drie suggesties voor al-
ternatieven: een strook van 1,2 hec-

tare in het Leijpark ten westen van 
de Leij, het historisch graslandje 
(nabij horecazaak Zjuu, waar ooit 
Etenstijd stond) en de driehoek 
tussen de Prof. Van Buchemlaan 
en het Onderwijscentrum Leijpark 
aan de rand van het park.

‘Belangrijk voor de zorg’
Het ziekenhuis wil bezoekers in de 
toekomst vanaf de Kempenbaan 
op het terrein binnen laten en ze er 
via de achterzijde (Leijweg) weer 
af laten rijden. Daar voorzien de 
indieners grote problemen: ‘Door 
deze denkfout krijgt de wijk Groe-
newoud last van verkeer dat onno-
dig door de wijk moet. De Profes-
sor Van Buchemlaan wordt nu al 
zwaar belast’.

Snels in een mondelinge toelich-
ting: ,,Een compleet nieuw zieken-
huis is een grootse ontwikkeling, 
voor de zorg is het belangrijk. En je 
kunt alleen maar bewondering 
hebben voor de manier waarop ze 
het aanpakken. We kunnen het 
ook niet tegenhouden, maar wat 
puntjes op de i zou fijn zijn.”

In totaal 121 bezwaren zijn er 
bij de gemeente Tilburg 
binnengekomen tegen het 
nieuwbouwplan van het 
Elisabeth-TweeSteden 
Ziekenhuis (ETZ). 

l 
Waarom moet de 
provincie als bank 
optreden? Dat 
verstoort de markt
 – Willem Rutjens, 
JA21

l 
Het Leijpark zou juist 
groter gemaakt 
moeten worden, 
gezien de groei van 
het aantal inwoners

 – Sander Snels,  
voorzitter Leijpark013


